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Vragen Commissie Ruimte Antwoorden  

 Wordt er enkel gekeken binnen het huidige natuurnetwerk? De brief bij de bosvisie 
geeft namelijk goede hoop dat er daarbuiten ook gekeken gaat worden. 

De ambitie van de bossenstrategie is om zowel binnen als buiten het 
Natuurnetwerk Zeeland te zoeken naar kansen voor meer bos. 

 Welk stuk is nu zo woest aantrekkelijk dat het een “must have” is voor het 
natuurnetwerk en de natuuropgave? En wilt U deze nog steeds op vrijwillige basis 
in beheer krijgen?  

Dit zijn percelen die bijvoorbeeld binnen Natura2000 
begrenzing liggen, cruciaal zijn om de hydrologie van een gebied op orde 
te krijgen voor natuur en/of om andere reden nodig zijn om het 
kwaliteitsniveau van het natuurgebied te realiseren. Ook voor deze 
belangrijke percelen wordt ingezet op realisatie op basis van vrijwilligheid. 

 Hoe staat het met de afspraken over agrarisch natuurbeheer? In een eerdere cie 
onderwerp van gesprek. Is het aantrekkelijker geworden voor de sector om 
agrarische grond natuurlijk te houden? Welke acties zijn hiervoor genomen?  

Het agrarisch natuurbeheer op landbouwgrond via het ANLb stelsel groeit 
gestaag verder in Zeeland. Er is nog altijd veel belangstelling van 
agrariërs om hieraan deel te nemen. Het landelijk toegewezen budget 
voor het ANLb is voor 2023 en verder groter geworden en zal de komende 
jaren naar verwachting nog groeien. 
Ook vanuit het NPLG is er veel aandacht voor het inzetten van het 
instrument agrarisch natuurbeheer. 

 Daarnaast ook aandacht voor de vele zonneparken op land. Zijn daar regels voor 
deze te implementeren voor natuurlijk beheer? Bv dat wild wel het gebied makkelijk 
in en uit kan gaan? Of er ruimte dient te zijn tussen de rijen zonnepanelen zodat 
dieren zich makkelijker kunnen bewegen. Gezien de aantallen en omvang een 
groeiend punt van aandacht. 

Het zonbeleid in Zeeland zet vooral in op zon op dak. Zon op land is 
aanvullend mogelijk maar slechts op beperkte schaal daar waar bijv. 
combinatiemogelijkheden zijn met windenergie, infra, stortplaatsen en 
water. Er worden daarbij vanuit het provinciaal beleid geen verdere 
specifieke eisen aan de inrichting gesteld. Voor zover bekend is er in 
voorkomende gevallen ook voldoende ruimte voor wild om onderdoor of 
tussen de panelen te bewegen. 
 

 En inhoudelijk over de werkwijze; is het technisch mogelijk dat een gebied wel zijn 
natuurwaarde houd als het plantje of dier besluit elders in het gebied te verblijven? 

 Zo nee, hoe kan dit aangepast worden aan de realiteit? 

Ja dat is mogelijk. Met name vogels verplaatsen zich. Als uit een gebied 
met natuurwaarde een dier of plant zich verplaatst, verliest het gebied zijn 
waarde niet.    




